



中文核心期刊  
中国科技核心期刊  
中国科学引文数据库期刊

ISSN 1000-6907  
CN 42-1138/S

# 淡水渔业

## Freshwater Fisheries

2013 4

第43卷 Vol.43

投稿网址: [dsyy.cbpt.cnki.net](http://dsyy.cbpt.cnki.net)

中国水产学会  
中国水产科学研究院院长江水产研究所  
中国水产科学研究院淡水渔业研究中心  
主办 科学出版社 出版

# 淡水渔业

本期协办

FRESHWATER FISHERIES

2013年 第43卷 第4期  
(总第306期)

淡水渔业与种质资源利用学科群  
西南大学科技咨询中心  
通威股份有限公司

## 目 次

- 草海鲫DNA含量与倍性 ..... 安苗,周棋春,王金娜,等(3)  
珍珠鳖体重与形态性状的相关性研究 ..... 袁显春,何小燕,张黎,等(8)  
pH对嘉陵江鮰消化酶活性的影响 ..... 向梫,周兴华,陈建,等(13)  
九种交配组合鳢血液生理生化指标的比较分析 ..... 曾运丁,王超,周爱国,等(18)  
禁食条件下草鱼肠粘膜可培养纤维素降解菌的分离与鉴定 ..... 李欢,钟秋萍,王微微,等(23)  
长江天鹅洲故道似鱈年龄、生长和死亡率 ..... 孙广文,沈建忠,胡少迪,等(29)  
北江鲂年龄与生长特征的研究 ..... 王艺舟,宋文,祝东梅,等(35)  
亚硝态氮胁迫对草鱼非特异性免疫性能的影响 ..... 叶俊,肖琛,尹晓燕,等(40)  
长江中游城陵矶至宜昌江段非底层鱼类分布特征研究 ..... 孙铭帅,王珂,段辛斌,等(45)  
三峡库区蓄水后大宁河鱼类资源现状研究 ..... 杨峰,姚维志,邓华堂,等(51)  
江苏吴江市长漾湖浮游植物群落结构与水质评价 ..... 常毅,张家波,张沙龙,等(58)  
灭活疫苗对异育银鲫败血症血液和生化指标的影响研究 ..... 范腾飞,叶应旺,胡王,等(64)  
微载体规模化培养草鱼细胞与病毒的工艺及优化 ..... 刘秋凤,曾令兵,周勇,等(69)  
鮰爱德华氏菌常规PCR检测体系的建立 ..... 刘天强,黄冠军,刘衍鹏,等(76)  
41种中草药对3种鮰源病原菌的体外抑菌效果 ..... 杨移斌,曹海鹏,夏永涛,等(80)  
基于近红外光谱技术的鱼肉新鲜度评价方法的建立 ..... 谢雯雯,李俊杰,刘茹,等(85)  
水产学论文中图分类号引常见问题辨析 ..... 张红林(91)

•

期刊基本参数:CN42-1138/S \* 1971 \* b \* A<sub>4</sub> \* 96 \* zh \* p \* ¥16.00 \* 2000 \* 17 \* 2013 - 04

## CONTENTS

### Research Papers

- DNA contents and ploidy of crucian carp in Caohai Lake ..... AN Miao, ZHOU Qi-chun, WANG Jin-na, et al. ( 3 )
- Study on the relationship between body weight and morphometrics of *Apalone ferox* ..... YUAN Xian-chun, HE Xiao-yan, ZHANG Li, et al. ( 8 )
- Effect of pH on the activity of digestive enzymes in *Silurus asotus* in Jialing River ..... XIANG Xiao, ZHOU Xing-hua, CHEN Jian, et al. ( 13 )
- Comparative study on the blood physiological and biochemical indexes of snakehead with nine mating groups ..... ZENG Yun-ding, WANG Chao, ZHOU Ai-guo, et al. ( 18 )
- Isolation and identification of major cellulase – producing bacteria in intestines of *Ctenopharyngodon idellus* under fasting conditions ..... LI Huan, ZHONG Qiu-ping, WANG Wei-wei, et al. ( 23 )
- Age, growth and mortality of *Pseudobrama simoni* ( Bleeker ) in Tian-e-zhou oxbow of the Yangtze River ..... SUN Guang-wen, SHEN Jian-zhong, HU Shao-di, et al. ( 29 )
- Age and growth characteristic of *Megalobrama skolkovii* in Beijiang River ..... WANG Yi-zhou, SONG Wen, ZHU Dong-mei, et al. ( 35 )
- Effect of nitrite on the non – specific immune responses of *Ctenopharyngodon idellus* ..... YE Jun, XIAO Chen, YIN Xiao-yan, et al. ( 40 )
- Study on the distribution characteristics of non-bottom fishes in the middle reaches of the Yangtze River from Chenglingji to Yichang section ..... SUN Ming-shuai, WANG Ke, DUAN Xin-bin, et al. ( 45 )
- The current situation of fish resources in the Daning River after the impoundment of the Three Gorges Reservoir ..... YANG Feng, YAO Wei-zhi, DENG Hua-tang, et al. ( 51 )
- Community structure of phytoplankton and water quality evaluation in Changyang Lake, Wujiang, Jiangsu province ..... CHANG Yi, ZHANG Jia-bo, ZHANG Sha-long, et al. ( 58 )
- Studies on influences of formalin-killed *Aeromonas hydrophila* on hematological and biochemical parameters in bacterial septicemia *Carassius auratus gibelio* ..... FAN Teng-fei, YE Ying-wang, HU Wang, et al. ( 64 )
- Technique and optimization for large-scale culture of grass carp cells and reovirus by microcarrier ..... LIU Qiu-feng, ZENG Ling-bing, ZHOU Yong, et al. ( 69 )
- Development of a conventional PCR method for the detection of *Edwardsiella ictaluri* ..... LIU Tian-qiang, HUANG Guan-jun, LIU Yan-peng, et al. ( 76 )
- In vitro* inhibitory effect of 41 Chinese herbs on three sturgeon-pathogenic bacteria ..... YANG Yi-bin, CAO Hai-peng, XIA Yong-tao, et al. ( 80 )
- Freshness evaluation of fish meat by near infrared spectroscopy ..... XIE Wen-wen, LI Jun-jie, LIU Ru, et al. ( 85 )
- Problem analysis and method discussion on indexing of classification codes in theses in fisheries science journals ..... ZHANG Hong-lin. ( 91 )